



QK2027925

增刊

上海城市规划

2020 (增刊备案号3117062020)

主管 上海市规划和自然资源局
主办 上海市城市规划设计研究院

中国科技核心期刊

SHANGHAI URBAN PLANNING REVIEW

精心规划 惠泽千秋

《中国学术期刊网络出版总库》全文收录 《中国学术期刊影响因子年报》统计源期刊 《中国核心期刊(遴选)数据库》全文收录
美国《乌利希期刊指南》(Ulrich's Periodicals Directory)收录期刊 中国人文社会科学引文数据库来源期刊 中国工程咨询行业十佳报刊

上海市城市规划设计研究院专辑





目次

转型探索

- 1 从尺度与制度谈混合使用街区的平衡建构——以创智坊社区为例 吴秋晴
6 空间规划响应人工智能的机遇与挑战初探 陆远 潘勋
12 上海乡镇撤并：效应、问题及其策略——以金山区朱泾镇和奉贤区奉城镇为例 叶斐 申立 王蔓蔓
19 上海特色小镇发展：大都市郊区转型的再辨析 承晨

数据研判

- 25 “幸幸”之火，何以燎原——瑞幸咖啡高速空间扩张的启示 顾竹屹 马丁
32 面向“15分钟社区生活圈”布局的医疗养老设施指标测度——以上海市杨浦区为例 承晨

规划研究

- 37 上海市社区快递末端服务探析 孙硕
43 由“控量”走向“保质”——刍议上海规划评估新政下基层公共服务管控优化 吴秋晴
48 可持续街道评价体系的框架研究 沈璇
55 上海社区花园的发展困境与制度化设想 张悦文
61 基于上海村庄规划历程的规划方法变革思考 沈高洁 陈晨
67 从封闭到共生：产业社区设施配套空间范式探索 张妍

实施跟踪

- 76 一场关于公共通道的旅行——从理想的标准统一到现实的参差多态 梁英竹 邢星
84 村民福利视角下集中居住实施策略的反思——以上海市浦东新区航头镇为例 王晗昱
90 从物理连线到品质空间——黄浦江两岸贯通实施成效研究 钟骅 田菲
97 基于多方视角的上海郊野公园建设反思 王雅妮 林可可 居晓婷
103 普陀区苏州河沿线文化创意产业园的发展反思及启示 周云洁 夏熠琳
109 城市重点地区规划实施评估的要点与方法探讨——以上海虹桥商务区为例 陆圆圆
115 存量视角下商务区的综合性更新策略与方法探索——以上海虹桥经济技术开发区为例 许思韵

本刊启事

1. 作者投稿不得侵犯他人著作权。
2. 本刊所发文章仅代表作者观点。欢迎对本刊所登文章开展学术批评和讨论。
3. 本刊对来稿保留修改权，对所发文章享有中文专有版权（含数字版权），请勿一稿多投。如有异议，请事先声明。
4. 本刊文章不得擅自转载。若需转载，必须事先征得本刊编辑部和作者同意。
5. 限于人力和物力，来稿一律不退，敬请作者自留底稿。
6. 读者所订杂志如有装订、印刷质量问题，请与印刷厂联系。

出版日期：2020年4月



Contents

TRANSFORMATION EXPLORATION	<p>1 On the Balanced Construction of Mixed Use Blocks from the Perspective of Scale and System: A Case Study of KIC Village WU Qiuqing</p> <p>6 Reflection on the Response of Spatial Planning to Artificial Intelligence Technology LU Yuan, PAN Xun</p> <p>12 Effects, Problems and Strategies of Townships Merging in Shanghai: Cases Study of Zhujing Town in Jinshan District and Fengcheng Town in Fengxian District YE Fei, SHEN Li, WANG Manman</p> <p>19 Development of Small-sized Characteristic Towns in Shanghai: Re-analysis of the Transformation of Metropolitan Suburbs CHENG Chen</p>
DATA ANALYSIS	<p>25 How Luckin Coffee 'Burns': The Characteristics of the Rapid Spatial Expansion of Luckin Coffee and Its Implications GU Zhuyi, MA Ding</p> <p>32 Measurement of Medical and Elderly Facilities for 15-minute Community-life Circles: A Case Study of Yangpu District, Shanghai CHENG Chen</p>
PLANNING RESEARCH	<p>37 Analysis of Community Express Terminal Services in Shanghai SUN Shuo</p> <p>43 From "Control Scale" to "Guarantee Quality": Discussion on the Optimization Strategy of the Shanghai Grassroots Public Service Planning under the New Evaluation Policy WU Qiuqing</p> <p>48 Research on Evaluation Framework of Sustainable Streets SHEN Xuan</p> <p>55 Development Dilemmas and Institutionalization Ideas of Shanghai Community Garden ZHANG Yuewen</p> <p>61 Thoughts on the Reform of Planning Method Based on the Evolution of Village Planning in Shanghai SHEN Gaojie, CHEN Chen</p> <p>67 From Closeness to Mutualism: An Exploration of the Space Paradigm of Industrial Community Supporting Facilities ZHANG Yan</p>
IMPLEMENTATION TRACKING	<p>76 A Journey on the Alleyway: Wandering between Ideal and Reality LIANG Yingzhu, XING Xing</p> <p>84 Reflection on the Implementation Strategy of Centralized Residence from the Perspective of Villagers' Welfare: A Case Study of Hangtou Town, Pudong New Area, Shanghai WANG Hanyu</p> <p>90 Research of Huangpu River Waterfront Renovation Implementation Effect ZHONG Hua, TIAN Fei</p> <p>97 Reflections on the Construction of Shanghai Country Parks from the Multi-angle Perspective WANG Yani, LIN Keke, JU Xiaoting</p> <p>103 The Lost Industry Parks: The Reflection and Enlightenment of Culture Creative Industry Parks along Suzhou Creek in Putuo District ZHOU Yunjie, XIA Yilin</p> <p>109 Points and Methods of Planning Implementation Evaluation in Urban Key Area: A Case Study of Hongqiao Central Business District LU Yuanyuan</p> <p>115 Research on Comprehensive Urban Regeneration of Business District in the Context of New Urbanization: A Case Study of Shanghai Hongqiao Economic and Technological Development Zone XU Siyun</p>

NOTICE

1. The authors shall not infringe copyright.
2. The articles represent the views of the authors. Comments and academic criticism of any kind are highly appreciated.
3. The editorial department reserves the right of amending the articles and Chinese copyright (including digital copyright). Please do not duplicate submission. If you have any questions, please advance statement.
4. If reprinting is required, agreement from the editorial department and the author is kindly requested.
5. Due to limited human and material resources, contributions will not be sent back.
6. For binding and printing issues, please contact the printing house.



编辑出版:《上海城市规划》编辑部 地址:中国上海铜仁路333号 邮编:200040 电话:021-32113552/32113553
中国标准连续出版物号:ISSN 1673-8985 定价:30.00元
CN 31-1706/TU
CODEN SCGHAR

ISSN 1673-8985

